

# 中华健康管理学杂志<sup>®</sup>

CHINESE JOURNAL OF HEALTH MANAGEMENT

双月刊 2007年10月创刊 第11卷 第1期 2017年2月20日出版



官方微信

**主管**  
中国科学技术协会

**主办**  
中华医学会  
100710,北京市东四西大街42号

**编辑**  
中华健康管理学杂志  
编辑委员会  
100710,北京市东四西大街42号  
电话:(010)85158816  
传真:(010)85158816  
Email:zhjkgf@cma.org.cn  
http://www.medline.org.cn  
http://www.zhjkgf.org.cn

**总编辑**  
曾强

**编辑部副主任**  
付晓霞

**出版**  
《中华医学杂志》社有限责任公司  
100710,北京市东四西大街42号  
电话(传真):(010)85158184  
Email:office@cma.org.cn

**广告代理**  
北京华康广告公司  
100710,北京市东四西大街42号  
电话(传真):(010)85158184  
Email:hua\_kang@vip.163.com

**广告经营许可证**  
京东工商广字第8003号

**印刷**  
北京博海升彩色印刷有限公司

**发行**  
范围:公开  
国内:中国邮政集团公司  
北京报刊发行局  
国外:中国国际图书贸易集团  
有限公司  
(北京399信箱,100044)  
代号BM 310

**订购**  
全国各地邮政局  
邮发代号80-723

**邮购**  
中华医学会杂志社市场营销部  
100010,北京东四邮局100010-58信箱  
电话:(010)85158299,85158339  
Email:info@cma.org.cn

**定价**  
每期22.00元,全年132.00元

**中国标准连续出版物号**  
ISSN 1674-0815  
CN 11-5624/R

2017年版权归中华医学会所有  
未经授权,不得转载、摘编本刊文章,不得使用本刊的版式设计  
除非特别声明,本刊刊出的所有文章不代表中华医学会和本刊编委会的观点  
本刊如有印装质量问题,可向中华医学会杂志社市场营销部调换

## 目次

### 卷首语

- 跨界创新 融合发展 ..... 1  
曾强

### 述评

- 膳食模式是营养与健康的关键 ..... 3  
殷召雪 赵文华

### 标准与规范

- 中国成人血脂异常防治指南(2016年修订版) ..... 7  
中国成人血脂异常防治指南修订联合委员会

### 综述

- 各类指南对膳食胆固醇摄入量建议的回顾 ..... 29  
刘丹 赵文华  
营养干预对老年人肌肉蛋白合成的影响:系统综述 ..... 34  
李春微 于康

### 营养与慢性病

- 天津居民膳食模式与血清尿酸相关性的研究 ..... 40  
刘莉 张卿 宋崑 龚晓妍 崔静 高鹰 牛凯军  
青年卒中患者的营养风险筛查及营养不良的危险因素研究 ..... 47  
王凯 荣良群 魏秀娥  
幽门螺杆菌感染率与辣椒摄取频度的相关性研究 ..... 52  
侍洪斌 张卿 牛凯军 宋崑 刘莉

### 论著

- 理想心血管健康与腰围、腰高比的相关性研究 ..... 56  
沈振海 陆昀 祁华金 强东昌 王凌  
李凤 水克冬 武留信  
基于穿戴式智能设备开展家庭医生在线健康宣教的研究 ..... 62  
徐志杰 黄浩呈 赵优冬 蔡洪根 李贤义  
不同糖耐量人群血清成纤维细胞生长因子21水平及其  
危险因素分析 ..... 67  
杨昱 王雪 祁范范 李乃哲 刘岩 刘宽芝 王战建 周亚茹  
农村转移孕产妇基本公共卫生服务健康管理项目认知、  
利用及满意度的调查与分析 ..... 73  
张雪文 宋爱芹 翟敏

江苏省昆山市1993至2015年心脏病死亡率趋势分析 .....	79
胡文斌 秦威 张婷 仝岚 邱和泉 金亦徐 周杰 史建国	
<b>短篇论著</b>	
上海某郊区农村高血压未控制患者强化健康管理效果评价 .....	84
郑淑萍 常伟	
慈溪市农村地区中老年人养老意愿及其影响因素 .....	87
胡青青 戎志东 施南峰 徐佩君	
厦门市2型糖尿病患者糖尿病知识知晓现状及影响因素分析 .....	90
郑欣 郑旋玲 沈庆宝 林晓燕 刘长勤 宋海曲	
<b>模式探讨</b>	
我国高校健康管理学科建设现状及发展趋势探讨 .....	94
付晶 周光清 崔华欠 周霞 李海燕	
<b>学术争鸣</b>	
构建以基本公共卫生服务项目为基础的健康管理体系的思考 .....	98
刘建勋	
<b>文献速览</b>	
医生警告营养补充药物对儿童的风险 .....	97
<b>作者须知</b>	
关于在投稿时提供原始研究资料的通知 .....	46
参考文献中电子文献的著录格式 .....	72
《中华健康管理学杂志》发表论文已采用数字对象标识符(DOI) .....	83
<b>消    息</b>	
《中华健康管理学杂志》2017年征订启事 .....	2
2017第三届中国健康管理发展研讨会——东湖论坛征文及会议通知 .....	101
《中华健康管理学杂志》第一届微信副刊工作委员会名单 .....	6
《中华健康管理学杂志》第三届编辑委员会成员名单 .....	102
《中华健康管理学杂志》稿约 .....	103
本期执行编委 白书忠 曾强 赵文华	
本期责任编辑 袁庆 责任排版 牛漠翀	
英文摘要审校 照日格图	

# CHINESE JOURNAL OF HEALTH MANAGEMENT

Bimonthly

Established in October 2007

Volume 11, Number 1

February 20, 2017

## Responsible Institution

China Association for Science and Technology

## Sponsor

Chinese Medical Association  
42 Dongsi Xidajie, Beijing 100710, China

## Editing

Editorial Board of Chinese Journal of Health Management  
42 Dongsi Xidajie, Beijing 100710, China  
Tel:0086-10-85158816  
Fax:0086-10-85158816  
Email:zhjkg1@cma.org.cn  
http://www.medline.org.cn  
http://www.zhjkg1.org.cn

## Editor-in-Chief

Zeng Qiang(曾强)

## Deputy Director

Fu Xiaoxia(付晓霞)

## Publishing

Chinese Medical Journals Publishing House Co., Ltd.  
42 Dongsi Xidajie, Beijing 100710, China  
Tel(Fax):0086-10-85158180  
Email:office@cma.org.cn

## Printing

Beijing BOHS Color Printing Co., Ltd.

## Overseas Distributor

China International Book Trading Corporation  
P.O. Box 399, Beijing 100044, China  
Code No.BM310

## Mail-Order

Marketing Department, Publishing House, Chinese Medical Association  
Mail-box No.100010-58, Dongsi Post Office, Beijing 100010, China  
Tel: 0086-10-85158299, 85158339  
Email:info@cma.org.cn

## CSSN

ISSN 1674-0815  
CN 11-5624/R

## Copyright © 2017 by the Chinese Medical Association

No content published by the journals of Chinese Medical Association may be reproduced or abridged without authorization. Please do not use or copy the layout and design of the journals without permission.

All articles published represent the opinions of the authors, and do not reflect the official policy of the Chinese Medical Association or the Editorial Board, unless this is clearly specified.

## CONTENTS IN BRIEF

### Editorial Notes

- Cross-border innovation, integrated development** ..... 1  
*Zeng Qiang*

### Editorial

- Dietary pattern: the key for nutrition and health** ..... 3  
*Yin Zhaoxue, Zhao Wenhua*

### Standard/Guideline

- 2016 Chinese guideline for the management of dyslipidemia in adults** ..... 7  
*Joint committee issued Chinese guideline for the management of dyslipidemia in adults*

### Review

- Review of recommendations for dietary intake of cholesterol based on various guidelines** ..... 29  
*Liu Dan, Zhao Wenhua*
- Effect of nutritional intervention on muscle protein synthesis in elderly people: a systematic review** ..... 34  
*Li Chunwei, Yu Kang*

### Nutrition and Chronic Diseases

- Relationship between serum uric acid and dietary patterns in Tianjin residents** ..... 40  
*Liu Li, Zhang Qing, Song Kun, Gong Xiaoyan, Cui Jing, Gao Ying, Niu Kaijun*
- An investigation on nutritional risk screening and risk factors of malnutrition in younger patients with stroke** ..... 47  
*Wang Kai, Rong Liangqun, Wei Xiue*
- Relationship between the infection rate of *Helicobacter pylori* and frequency of capsicum intake in dietary pattern** ..... 52  
*Shi Hongbin, Zhang Qing, Niu Kaijun, Song Kun, Liu Li*

### Original Article

- Association between ideal cardiovascular health and waist circumference, waist-to-height ratio** ..... 56  
*Shen Zhenhai, Lu Yun, Qi Huajin, Qiang Dongchang, Wang Ling, Li Feng, Shui Kedong, Wu Liuxin*
- Online health education by family physician based on the wearable devices** ..... 62  
*Xu Zhijie, Huang Haocheng, Zhao Youdong, Cai Honggen, Li Xianyi*
- Level of serum fibroblast growth factor-21 and related risk factors in different glucose tolerance statuses** ..... 67  
*Yang Yu, Wang Xue, Qi Fanfan, Li Naizhe, Liu Yan, Liu Kuanzhi, Wang Zhanjian, Zhou Yaru*

<b>Survey and analysis of health management of public health service cognition, utilization and satisfaction among rural immigrating pregnant women</b> .....	73
<i>Zhang Xuewen, Song Aiqin, Zhai Min</i>	
<b>Trends in heart diseases mortality in Kunshan city, Jiangsu province, 1993–2015</b> .....	79
<i>Hu Wenbin, Qin Wei, Zhang Ting, Tong Lan, Qiu Hequan, Jin Yixu, Zhou Jie, Shi Jianguo</i>	
<b>Brief Report</b>	
<b>Evaluation on the effect of enhanced health management on rural patients with uncontrolled hypertension in a suburb of Shanghai</b> .....	84
<i>Zheng Shuping, Chang Wei</i>	
<b>Study on the factors relevant to and strategies for aging care of the elderly people in the new rural areas of Cixi</b> .....	87
<i>Hu Qingqing, Rong Zhidong, Shi Nanfeng, Xu Peijun</i>	
<b>Analysis of the current status on the diabetes-related knowledge and associated factors towards type 2 diabetes in Xiamen</b> .....	90
<i>Zheng Xin, Zheng Xuanling, Shen Qingbao, Lin Xiaoyan, Liu Changqin, Song Haiqu</i>	
<b>Mode Discussion</b>	
<b>Current situation and trend of development of health management discipline construction in universities in China</b> .....	94
<i>Fu Jing, Zhou Guangqing, Cui Huaqian, Zhou Xia, Li Haiyan</i>	
<b>Academic Contention</b>	
<b>Exploration of constructing the health management system based on basic public health service item</b> .....	98
<i>Liu Jianxun</i>	

扫描下方二维码

可关注杂志微信公众号



欢迎登录本刊网站

<http://zhjkgxlzz.yiigle.com/>

开放浏览 免费下载